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Pločevina v tujino,
zaporke pa...

Kaj bi se zgodilo, če bi v delovni organiza-
ciji PLUTALTOZD Zapiralna embalaža na
Cesti v Gorice 8 izdelovali samo navojne
zaporke? Če ste pripravljeni, preberite po-
govor z direktorjem tozda inž. Ivanom Ko-
željem do konca, pa boste našli odgovor tudi
na to vprašanje.

"V vašem tozdu združuje delo 250 delav-
cev, ki ustvari 90 odstotkov prihodka delov-
ne organizacije Plutal. Ti delavci izdelujejo
kronske zaporke iz bele pločevine in navoj-
ne zaporke iz aluminijaste pločevine. Kakš-
na je trenutna oskrbljenost z repromateria-
lom?

»Belo pločevino v celoti uvažamo. Dobi-
vamo jo s Portugalske po okrog 650 dolar-
jev za tono in iz Italije po 803 dolarje za
tono. Lani smo jo kupovali tudi v Grčiji.
Letos je od tam ne dobivamo več. Ker pa jo
imajo Grki preveč, so prišli k nam s ponud-

bami, ki so celo ugodnejše od portugalskih.«
Pri beli pločevini jo edini problem neena-

komerna dobava. Ta povzroča obdobja, ko
delamo vse proste termine in tudi dneve, ko
stroji delajo z zmanjšano zmogljivostjo.

Za običajno proizvodnjo rabimo od 4500
do 5000 ton bele plocevine na leto. Letos jo
bomo predelali 5000 ton in s tem dosegli
rekord vseh časov pri izdelavi kronskih za-
pork. Skupaj jih bomo našteli kar 1,6 mili-
jarde.

Aluminijasto pločevino nam dobavlja IM-
POL iz Slovenske Bistrice. Za redno proi-
zvodnjo navojnih zapork bi potrebovali ti-
soč ton pločevine, potrdili so dobavo 600
ton, predelali pa so nam šele 400 ton Al
plocevine. Ne pričakujemo, da bomo dobili
vso pločevino. Zaradi tega oddelek stoji.
Navojne zaporke pa predstavljajo polovico
proizvodnje TOZDA. Predvsem so navojne
zaporke izrazito izvozno blago v našem
tozdu.«

Omenili ste »rekord vseh časov« pri kron-
skih zaporkah. Je rezultat vašega dela?

»Po nekaj sušnih letih, ki sta jih zaradi
neenakovrednega pridobivanja deviz, pov-
zročila naša konkurenta, se je letos stanje
obrnilo nam v prid. Vendar ne kot dobitek
na Ioteriji, ampak kot rezultat sodelovanjaz
našimi porabniki in trgovskimi delovnimi
organizacijami. Oblikovali smo temeljni sa-

. moupravni sporazum o združevanju dela in
sredstev za izdelavo in uporabo zapiralne
embalaže. Podobni sporazum imajo v Satur-
nusu in je že dokazal vse prednosti. Tudi pri
nas po nekaj mesecih opažamo, da je vseh
petintrideset članic sporazuma resnično
zainteresiranih za normalen potek proizvod-
nje. S posameznimi sporazumi in dogovori,
ki izhajajo iz temeljnega sporazuma, rešuje-
mo določene naloge. Med najbolj zanimivi-
mi je trenutno sodelovanje z Agrotehniko -
Grudo pri gradnji farme pitancev pri Zagre-
bu in soudeležbi pri izvoznem dohodku te
farme. Tako si zagotavljamo del potrebnih
deviz za uvoz bele pločevine.«

Po letnem planu naj bi izdelali 485 milijo-
nov navojnih zapork. Izvozili naj bi jih kar
180 milijonov. Vam uspeva ob težavah pri
oskrbi z aluminijasto pločevino uresničevati
izvozni plan?
»Izvozni plan uresničujejo. Toda to je slaba
tolažba, saj smo ugotovili, da bi ob običajni
oskrbi s to pločevino lahko imeli za 60 mili-
joribv večji (izredni) izvoz. Zaradi takega
položaja ne moremo ugoditi tudi ponudbam

'iz Egipta, Pakistana, Indije in Šri Lanke.«
Se bodo tudi v naslednjih letih nadaljeva-

le težave pri oskrbi s pločevino in, če izhaja-
mo iz tega vprašanja, kako lahko opraviču-
jete načrtovano investicijo?

»S slovenjebistriškim IMPOLOM smo
sklenili samoupravrii sporazum o izgradnji
nove valjarne. Naša soudeležba bo 20 mili-
jonov dinarjev. IMPOL nam zagotavlja, da
bo leta 1984 lahko dobavljal redno 2000 ton
aluminijaste pločevine.

Dobili bomo tudi domačega izdelovalca
bele pločevine. Zato stopamo v investicijo,
ki bo naš izvozni konj. Pričakujemo, da
bomo pričeli z gradnjo v prvem četrtletju

Medtem, ko bodo stroji za izdelavo kron-
skih zapork popolnoma izkoriščeni, ni več
upanja, da bi bilo tako tudi s stroji za iz-
delavo navojnih zapork. Resnično bi se
morali v naši družbi vprašati, ali je gospo-
darnejši in dohodkovno zanimivejši izvoz
reprodukdjskega materiala ali izdelkov.

prihodnjega leta, in da bo stekla proizvod-
nja koncem 1984. leta. Po predračunih bo
investicija veljala 250 milijonov dinarjev«

Če se povrnemo v trenutno dogajflnje v
vašem TOZDU. Kako zaposlujete delavce
iz obrata navojnih zapork?

»Ražporedili smo jih v obrat kronskih
zapork. Delamo v treh ižmenah. Večinoma
so v drugi izmeni. To usklajujemo s teden-

, skim planom. Če pa je potrebno, pozovemo
delavce, ki imajo še dovolj letnega dopusta,
naj ga izkoristijo.«
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